
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z X sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 27 sierpnia 2015 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:05 
Godzina zakończenia sesji: 12:35 
Numery podjętych uchwał: 67/X/2015 - 76/X/2015 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 14 radnych (na 15 ogółem tj. 93,3%) 
Radni nieobecni: Adam Malec.  
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Zarządzenie Burmistrza nr 30/B/2015 w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 

wykonania budżetu oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Narol za I półrocze 2015 r.. 

 
Porządek obrad sesji:  
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2015 rok, 
- utworzenia odrębnego obwodu głosowania, 
- sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego,  
- inne. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
 
 
 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Skarbnika Miasta i 
Gminy, Sekretarza Urzędu oraz Sołtysów. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1).  
 
Ad. 3.  Protokół z IX sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 23 lipca 2015 roku został 

przyjęty jednomyślnie. 
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Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w okresie miedzy 

sesjami, tj. od 23 lipca do 27 sierpnia 2015 r. Powiedział: „Szanowni Państwo, ostatnia 
sesja miała miejsce 23 lipca bieżącego roku. W tym czasie odbył się odbiór inwestycji – 
adaptacja pomieszczeń starej szkoły na bibliotekę, w ramach projektu „Biblioteka +”. 
Projekt został zakończony i w najbliższym czasie biblioteka będzie przenoszona do 
nowego obiektu, przy ulicy Józefowskiej. Po odbiorze jest również droga z Narola, przez 
Narol Wieś do Paar. Prace zakończono, protokół odbioru podpisano i wykonawca 
wystawił już fakturę. W chwili obecnej czekamy na promesę na drogę w Kadłubiskach. 
Odnośnie drogi polnej w Lipsku, zapytanie ofertowe wygrała firma PraktiBud, która 
złożyła najtańsza ofertę. Ta inwestycja będzie wkrótce realizowana z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych. Obecnie przygotowujemy dokumentacje na najbliższy nabór 
wniosków z PROW-u na modernizacje dróg gminnych, jak również przygotowujemy się 
do projektów RPO w ramach „Bioróżnorodności” i tutaj chcę Państwu po raz pierwszy 
powiedzieć o naszych planach. Po wizycie eksperta od zagospodarowania przestrzeni 
zielonych, chcemy zagospodarować tzw. „Psie górki” oraz teren zalewu „Włoski Ogród”. 
Chcemy rozpocząć prace projektowe, a później jeżeli będzie taka możliwość, złożyć 
wniosek i aplikować o środki. Chcielibyśmy na terenie Włoskiego Ogrodu (zał. w XVIII 
w) przywrócić jego pierwotne założenia, a istniejący zbiornik powiększyć o kolejne  5-6 
ha, tworząc duży zbiornik rekreacyjny. Ten zbiornik jest już ujęty planie małej retencji w 
Podkarpackim Zarządzie Melioracji i Urządzeń Wodnych jako zbiornik retencyjny. 
Przygotowujemy się również do złożenia wniosków w ramach pomocy społecznej, na 
adaptacje budynku byłej szkoły w Narolu Wsi na mieszkania socjalne. Tutaj 
dofinansowanie wynosi 85% i jak tylko będzie ogłoszony nabór, chciałbym taki wniosek 
złożyć. Przygotowujemy również dokumentacje do złożenia w ramach naboru wniosków 
dot. Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego i dlatego chciałbym zlecić opracowanie 
projektu, w związku z czym na dzisiejszą sesję przygotowałem zmiany w budżecie. 
Chodzi o to, że nasza straż jest jedną z najsłabiej wyposażoną w powiecie zarówno 
jeżeli chodzi o sprzęt jak i o pomieszczenia. Nie spełniają już one kryteriów i wymogów. 
Nabór został przesunięty i ma być ogłoszony w przyszłym roku, dlatego 
przygotowujemy się zarówno na zakup samochodu, jak i na budowę nowej remizy w 
Narolu oraz rozbudowę remizy w Rudzie Różanieckiej. Miejscem lokowania nowej 
remizy strażackiej w Narolu byłyby obiekty pozyskane od Gminnej Spółdzielni za 
zobowiązania podatkowe. Wartość nowego obiektu według wyceny projektantów 
zamknęła by się w kwocie 1 mln. złotych. Z innych zadań inwestycyjnych, to zlecone 
jest już wykonanie oświetlenia ulicznego w Woli Wielkiej (Brzezinkach). Pozostaje 
jeszcze dokumentacja w Lipsku i Płazowie, do realizacji i wykonania.  

Na koniec pragnę poinformować, że miałem tutaj wczoraj wizytę potencjalnych 
inwestorów, którzy są zainteresowani zagospodarowaniem składowiska odpadów. Jest 
to firma warszawska Top Idea, która chce wdrażać technologie, o których Państwu już 
wielokrotnie wspominałem. W tej chwili jest to już firma polska, która chce przetwarzać 
odpady w olej mineralny, potem w energię elektryczną i gaz, który byłby pochodną oraz 
ciepło, które można zagospodarować, być może w jakiejś inwestycji offsetowej. Wartość 
przerobu szacowana jest na 30 tys. ton rocznie, a inwestorzy chcą zintensyfikować 
swoje działania, które będą zarysem do wieloletniej inwestycji w zakresie utylizacji 
odpadów i rozbudowy obiektu. Po rozmowach z Departamencie Ochrony Środowiska 
UM, mamy tzw.. zielone światło by w naszym terenie był uruchomiony zakład 
przetwarzający odpady. Inwestor przystępuje do opracowywania KIP-u, czyli Karty 
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Informacyjnej Przedsięwzięcia, by wystąpić o wydanie decyzji o oddziaływaniu 
inwestycji na środowisko, więc chcieliby abyśmy my im to sprzedali. Oczywiście 
wiadomo, że musi być zachowana droga przetargowa, a wstępne oszacowanie tego 
obiektu przez rzeczoznawcę oscyluje w przedziale 1mln 200 tys. do 1mln 500 tys., 
dlatego również na dzisiejszą sesje przygotowaliśmy stosowny projekt uchwały. 
Również na dzisiejszą sesję przygotowałem projekt uchwały dotyczącej sprzedaży 
budynku przychodni zdrowia w Narolu. Sprzedaż jest niezbędna, bowiem my nie 
możemy tego budynku zmodernizować, gdyż jest tam prowadzona działalność 
gospodarcza, a dzierżawca nie może pozyskać środków, ponieważ nie jest 
właścicielem”.   

Na koniec Burmistrz omówił sprawozdanie z wykonania budżetu za I połowę 
2015 roku (zał. nr 4 do protokołu). Burmistrz również omówił projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie, do których odniosła się również Skarbnik Miasta i Gminy Narol 
Małgorzata Ważna. W związku z brakiem pytań i uwag przystąpiono do głosowania 
projektów uchwał. 

 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 67/X/2015 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2015 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna oraz 
Burmistrz Stanisław Woś w swoim wcześniejszym wystąpieniu..  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 68/X/2015 w sprawie utworzenia odrębnego 
obwodu głosowania. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 69/X/2015 zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych na terenie Gminy Narol, 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Urzędu Miasta i gminy 
Narol Daniel Lomber. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 70/X/2015 zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na terenie 
Gminy Narol, 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Urzędu Miasta i gminy 
Narol Daniel Lomber. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 71/X/2015 w sprawie zmiany Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Gminy Narol na lata 2007-2020, 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Urzędu Miasta i gminy 
Narol Daniel Lomber. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 72/X/2015 w sprawie zbycia nieruchomości mienia 
komunalnego, 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś, który 
poinformował, że chodzi tutaj o nieruchomość położoną w Płazowie nr 562/7 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 73/X/2015 w sprawie zbycia nieruchomości mienia 
komunalnego, 
Dotyczy nieruchomości położonej w Płazowie nr 444 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 74/X/2015 w sprawie zbycia nieruchomości mienia 
komunalnego, 
Dotyczy nieruchomości położonej w Narolu nr 83/7 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 75X/2015 w sprawie zbycia nieruchomości mienia 
komunalnego, 
Dotyczy nieruchomości położonych w Narolu nr 1583/6 oraz 1583/15 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radni nie składali. 
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

1. Sołtys Rudy Różanieckiej - Ryszard Franus zwrócił się z zapytaniem o zasady 
korzystania z boisk piłkarskich przez klub z Rudy Różanieckiej podczas trwających prac 
remontowych na własnym obiekcie. Poprosił o wyjaśnienie zasad używania obiektów w 
Narolu i Płazowie przez Roztocze Ruda Różaniecka.  
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Stanisław Woś, który zadeklarował spotkanie z prezesami 
klubów w tej sprawie. 
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2. Sołtys Podlesiny - Eugeniusz Myszkowski zapytał czy jest możliwość większego 
odwiertu studni głębinowej w Podlesinie oraz czy można dodać kilka lamp 
oświetleniowych w tej miejscowości. 
Burmistrz poinformował, że są to zadania inwestycyjne i należy najpierw zrobić analizę 
techniczną i finansową. 
3. Sołtys Lipska Antoni Steczkiewicz przekazał odkrytą mapkę dawnego projektu 
zalewu i jako Prezes Zarządu OSP w Narolu poprosił o wykonanie dodatkowej instalacji 
elektrycznej w Remizie Strażackiej w Podlesinie, jeżeli wykonywane będą prace przy 
oświetleniu. 
  

Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w X sesji i o godz. 12:35 zamknął 
obrady Rady Miejskiej w Narolu. 
 
 
 
 
 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                                         Rady Miejskiej w Narolu 
    
 
 
                                                                                              Krzysztof Szawara  


